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RADA GMINY SECEMIN 

        ul. Struga 2 

    woj. świętokrzyskie 
PROTOKÓŁ NR XLVII/23 

z sesji Rady Gminy Secemin odbytej w dniu 23 sierpnia 2023 roku 

w sali narad Urzędu Gminy w Seceminie w godzinach od 900  do 1010 

 

Sesji przewodniczył Pan Bogdan Wasik – Przewodniczący Rady Gminy 

W sesji udział wzięli:  

- Pan Tadeusz Piekarski – Wójt Gminy, 

- Pan Dominik Stawiarz – Sekretarz Gminy, 

- Pani Edyta Wójcik - Skarbnik Gminy, 

- Pani Małgorzata Dudek – p.o Kierownika Referatu Inwestycji i Gospodarki 

Komunalnej;  

- Pani Teresa Stefańska – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Seceminie, 

- Pan Zbigniew Matyśkiewicz – Przewodniczący Rady Powiatu Włoszczowskiego  

oraz radni i sołtysi według załączonej listy obecności 

 

Ustawowy skład Rady Gminy – 15 radnych. 

Radnych obecnych na sesji – 13 

Radni nieobecni: 

- Rafał Włodarski 

- Katarzyna Pawlik-Kozieł 

 

Porządek obrad sesji przesłany radnym: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XLVI sesji Rady Gminy. 

5. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami.  

6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

- trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego; 
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- zmiany załącznika nr 1 do „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Secemin  

na 2023 rok; 

- zmiany uchwały Rady Gminy Secemin Nr XXV/218/21 z dnia 16 czerwca 

2021 roku w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, warunków  

i zasad korzystania oraz stawki opłaty za korzystanie z przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem albo zarządzającym jest gmina 

Secemin; 

- organizacji wspólnej obsługi finansowej szkół i placówek oświatowych 

prowadzonych przez Gminę Secemin; 

- ustalenia sieci szkół podstawowych i przedszkoli prowadzonych przez Gminę 

Secemin oraz granic ich obwodów; 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2023-2030; 

- zmian budżetu Gminy Secemin na 2023 rok. 

7. Wolne wnioski i informacje. 

8.  Zamknięcie XLVII sesji Rady Gminy Secemin. 

 

Streszczenie przebiegu obrad: 

Ad. 1. 

Przewodniczący Rady Gminy Secemin – Pan Bogdan Wasik otworzył  

XLVII sesję Rady Gminy Secemin. Powitał radnych, Pana Wójta, pracowników  

Urzędu Gminy, sołtysów oraz Przewodniczącego Rady Powiatu Włoszczowskiego 

Pana Z. Matyśkiewicza. 

Ad. 2. 

Przewodniczący stwierdził, że zalogowało się 13 radnych, jest spełnione 

kworum i sesja jest prawomocna.  

Ad. 3. 

Następnie Przewodniczący odczytał porządek obrad sesji przesłany radnym  

i poprosił o jego przegłosowanie. „Za” przyjęciem porządku obrad głosowało  

13 radnych, „Przeciw” – 0 głosów, „Wstrzymał Się” – 0 głosów. Imienny raport 

głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Przewodniczący stwierdził przyjęcie porządku obrad. 

Ad. 4.  

Do protokołu z XLVI sesji Rady Gminy uwag nie zgłoszono i przyjęto  

go jednogłośnie. Imienny raport głosowania stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

Ad. 5. 

  W punkcie tym Pan Wójt przedstawił informację z działalności między sesjami, 

a mianowicie: 

- 22.06.2023 r. wspólnie z panią Skarbnik uczestniczył w spotkaniu z panią audytorką, 

która będzie prowadzić audyty finansowe jednostek organizacyjnych naszej gminy. 

Audyt finansowy rozpoczynamy od Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Audyt jest 

prowadzony wówczas gdy budżet gminy przekroczy 40 milionów zł, a więc 

obligatoryjnie musimy mieć takiego audytora. 

- 26.06.2023 r. na terenie budowy oczyszczalni ścieków w Międzylesiu omówione 

zostały etapy wykonania planowanych prac montażowych. Przedstawiła je i omówiła 

pani inspektor budowy. W spotkaniu uczestniczył też pan inspektor nadzoru tej 

inwestycji.  

W tym też dniu na terenie tzw. „parku podworskiego” w Seceminie odbyło się spotkanie 

z prezesem firmy FUBIT wykonującej prace porządkowo-inwestycyjne na tym 

obiekcie. 

- 28.06.2023 r. odbyło się spotkanie z właścicielem firmy GER-BUD, w celu omówienia 

zakresu robót dodatkowych na termomodernizowanych obiektach (remizo-świetlicach) 

w Bichniowie, Brzozowie, Czaryżu, Kuczkowie i Wałkonowach Dolnych. 

- 04.07.2023 r. wspólnie z pracownikami referatu inwestycji omówiono wnioskowany 

do wykonania przez firmę GER-BUD zakres prac dodatkowych na 

termomodernizowanych obiektach. Wspólnie z inspektorem nadzoru dokonano 

oględzin tych obiektów i naniesiono korekty w zakresie i technologii wykonania 

niektórych prac.  

- 12.07.2023 r. odbyło się ponowne spotkanie z inspektorem nadzoru 

termomodernizowanych obiektów gminnych. Spotkanie miało na celu przegląd 
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postępu i jakości wykonania prac oraz zatwierdzenie kolejnych prac dodatkowych 

wynikających z konieczności właściwej realizacji tych inwestycji. 

- 13.07.2023 r. w Świętokrzyskim Zarządzie Dróg Wojewódzkich w Kielcach odbyło się 

spotkanie z zastępcą dyrektora oraz kierownikiem zespołu ds. inwestycji w celu 

omówienia przygotowanych koncepcji przebudowy ostatniego odcinka drogi 

wojewódzkiej Nr 795 biegnącej przez miejscowość Psary, a zwłaszcza skrzyżowania 

drogi wojewódzkiej z drogą powiatową.  

W tym też dniu w miejscowości Umianowice koło Pińczowa w Ośrodku Edukacji 

Przyrodniczej pan wójt podpisał umowę na wsparcie przez Urząd Marszałkowski 

remontu zaplecza kuchennego w świetlicy w Wałkonowach Dolnych. 

- 17.07.2023 r. odbyło się spotkanie z inspektorem nadzoru budowy oczyszczalni 

ścieków w Międzylesiu i budowy sieci kanalizacyjnej. Uczestniczące w spotkaniu panie 

kierownik omówiły kolejne etapy prac budowlano-montażowych na tych inwestycjach. 

- 21.07.2023 r. w gminie Radków pan Wójt wspólnie z Wójtem tej gminy omówili tematy 

związane z planowanymi budowami sieci wodociągowych, które w przyszłości 

umożliwiałyby wzajemne przesyłanie wody dla ludności w tych gminach. 

- 26.07.2023 r. odbyło się spotkanie z dyrektorem Świętokrzyskiego Zarządu Dróg 

Wojewódzkich, Naczelnikiem Wydziału Dokumentacji Projektowej oraz projektantem, 

na którym zostały omówione 3 koncepcje przebudowy drogi wojewódzkiej  

Nr 795 w miejscowości Psary. W spotkaniu uczestniczyli radni gminni z Psar - Pani 

Monika Gosek i Pan Henryk Lis, a także mieszkaniec Psar - Pan Zbigniew Jędras. 

- 27.07.2023 r. wspólnie z przedstawicielami WZWiK omówiono stan techniczny sieci 

kanalizacyjnej na odcinku od ul Kościelnej do drogi wojewódzkiej nr 786  

czyli ulicy Koniecpolskiej. Stan techniczny tej sieci jest w bardzo złym stanie, 

zwłaszcza 11 studni kanalizacyjnych wymaga natychmiastowej wymiany. 

-28.07.2023 r. odbyło się kolejne spotkanie z kierownikiem budowy oczyszczalni 

ścieków oraz inspektorem nadzoru tej inwestycji, na którym omówiono postęp prac  

i ich jakość. 

-04.08.2023 r. – odbyło się spotkanie z projektantem zagospodarowania terenu 

sportowo-rekreacyjnego oraz inspektorem nadzoru tej inwestycji. Zostały omówione 

propozycje zmian usytuowania piłkochwytu i kortu tenisowego. Projektant uzasadnił 
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usytuowanie kortu obowiązującymi przepisami określającymi odległość tych obiektów 

służących dzieciom i młodzieży od miejsc parkingowych. 

- 07.08.2023 r. –pan Wójt wspólnie z panią Skarbnik uczestniczyli w uroczystości 

podpisywania umów z Urzędem Marszałkowskim na dofinansowanie remontów dróg 

gminnych z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. Nasz wniosek złożony na 

dofinansowanie remontu drogi Gabrielów-Brzozowa zakwalifikował się do wsparcia  

w kwocie 291 tysięcy. Ze strony Urzędu Marszałkowskiego umowę podpisali pan 

marszałek Andrzej Bętkowski oraz wicemarszałek Marek Jońca. 

- 08.08.2023 r. – w UG Secemin gościł poseł pan Bartłomiej Dorywalski, z którym pan 

Wójt omówił koncepcję i zasady złożenia przez gminę Secemin wniosku na 

dofinansowanie remontu zabytków tj. kościołów parafii Kuczków i Secemin. 

W tym też dniu odbyło się spotkanie z inspektorem nadzoru programu 

termomodernizacji remizo-świetlic połączone z wizją lokalną w tych obiektach. 

Omówione zostały głównie tematy dotyczące wymiany lub uporządkowania instalacji 

elektrycznych w tych obiektach. Powyższe wchodzą również w tzw. roboty dodatkowe.  

Wartość całkowita zadania termomodernizacji po przetargu to 2 900 000,00 zł,  

z czego: dofinansowanie unijne - 2 100 000,00 zł; wkład własny gminy –  

800 000,00 zł. Natomiast roboty dodatkowe typu wjazdy, zjazdy, schody, balustrady, 

instalacje elektryczne – 600 000,00 zł. Jeżeli to podliczymy razem udział własny 

związany z projektem plus jeszcze roboty dodatkowe to jest to kwota 1,4 mln zł. Tyle 

musi gmina dołożyć. Czyli przeciętnie na każdą z remizo-świetlic wypada  

ok 300 000,00 zł. Pan Wójt podkreślił, że dlatego dofinansowanie robót dodatkowych 

środkami z funduszu sołeckiego przez poszczególne sołectwa, w których jest 

prowadzona termomodernizacja remiz jest bardzo ważne i poprosił, aby wziąć to pod 

uwagę przy podziale funduszu sołeckiego, który będzie się odbywał we wrześniu. 

- 10.08.2023 r. miało miejsce spotkanie z przedstawicielami Zarządu Spółdzielni 

Mieszkaniowej „Lokator” we Włoszczowie, w skład której wchodzi blok zlokalizowany 

obok budynku dyrekcji Zakładu H+H w Żelisławiczkach. Pan Wójt przedstawił 

koncepcję i zaawansowanie prac projektowych wodociągu, który jest planowany do 

wybudowania dla mieszkańców tego bloku. Do chwili obecnej wodę dla tych 

mieszkańców dostarczał Zakład H+H, lecz koszty wydobycia, badań, uzgodnień, 

uzyskiwania różnego rodzaju pozwoleń są tak wysokie, że gdyby to przeliczyć na 1 m3 
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wody to mieszkańcy musieliby płacić ok. 50 zł za 1 m3 . dlatego są czynione są starania, 

aby ten wodociąg tam wybudować zwłaszcza, że Zakład H+H udostępnia działkę  

i również zadeklarował chęć podłączenia się do wodociągu. 

- 17.08.2023 r. w Urzędzie Wojewódzkim w Kielcach została podpisana umowa  

z Wojewodą Świętokrzyskim na dofinansowanie przebudowy drogi Krzepin-Zagórcze. 

Dofinansowanie pochodzi z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg i opiewa na kwotę 

752 639,00 zł. 

- 21.08.2023 r. Na działce gminnej obok przedszkola rozpoczęły się prace związane  

z budową obiektu sportowo-rekreacyjnego składającego się z boiska do piłki nożnej, 

bieżni oraz kortu tenisowego o wartości ok. 2,5 miliona zł. Gmina dostała na to zadanie 

dofinansowanie w kwocie 1 210 300,00 zł z Programu Sportowa Polska. Inwestycja ta 

ma być zrealizowana jeszcze w tym roku. 

- 22.08.2023 r. odbyły się próby funkcjonowania dwóch przepompowni ścieków oraz 

sieci kanalizacyjnej tzw. tłocznej w miejscowości Międzylesie. W zespole oceniającym 

funkcjonowanie tych elementów i urządzeń kanalizacyjnych byli przedstawiciele 

wykonawcy sieci z firmy BUDOMONT z Rzeszowa, producenta urządzeń 

przepompowni firmy HYDROPARTNER z Leszna, inspektor nadzoru z ramienia 

gminy, przedstawiciele Włoszczowskich Zakładów Wodociągów i Kanalizacji oraz 

pracownicy referatu inwestycji Urzędu Gminy. Próby działania w/w urządzeń dały 

wynik pozytywny. 

Pan Wójt podkreślił, że przedstawione sprawozdanie jest bardzo ogólne, gdyż 

praktycznie codziennie są prowadzone spotkania i uzgodnienia czasem wielogodzinne 

poszczególnych zadań inwestycyjnych tj. budowa drogi w Gabrielowie, Ropocicach, 

Seceminie, Krzepinie; budowa sieci kanalizacyjnej w Międzylesiu i Żelisławiczkach; 

budowa oczyszczalni ścieków w Międzylesiu, termomodernizacja remizo-świetlic  

w Brzozowie, Bichniowie, Czaryżu, Kuczkowie i Wałkonowach Dolnych oraz budowa 

obiektu sportowo-rekreacyjnego w Seceminie. W projekcie boiska były propozycje 

zmian, jednak ostatecznie pozostano przy wersji pierwotnej ze względu na przepisy, 

które mówią, że obiekt sportowy typu kort nie może być usytuowany bliżej niż 7 metrów 

od miejsc parkingowych. Dlatego kort zostanie ulokowany w dalszej odległości od 

drogi. 

Pytań do powyższego nie zgłoszono. 
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Ad.5. 

 W punkcie tym przystąpiono do rozpatrywania uchwał ujętych w porządku 

obrad. Głos zabrała Pani Teresa Stefańska – Kierownik GOPS w Seceminie, która 

omówiła projekt uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania 

członków Zespołu Interdyscyplinarnego. Wyjaśniła, iż podjęcie tej uchwały jest 

konieczne ze względu na zmianę ustawy o przeciwdziałaniu przemocy domowej. 

Uchwała określa kto i w jakiej formie powołuje i odwołuje członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego oraz kto może być członkiem takiego Zespołu. 

Pan Przewodniczący zapytał czy ta uchwała dotyczy procedury późniejszego 

powoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego. 

Pani Kierownik odpowiedziała, że podjęcie tej uchwały jest konieczne, aby móc 

powołać Zespół Interdyscyplinarny, który będzie tworzył kolejne dokumenty potrzebne 

do jego prawidłowego funkcjonowania i które muszą zostać przyjęte do końca roku. 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

 Wobec powyższego pan Przewodniczący zarządził głosowanie uchwały  

w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego. „Za” przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni obecni na 

posiedzeniu „Przeciw” – 0 głosów, „Wstrzymał Się” – 0 głosów. Pan Przewodniczący 

stwierdził przyjęcie uchwały.  Imienny raport głosowania stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu, podobnie jak uchwała Nr XLVII/365/23 w sprawie trybu  

i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego. 

Następnie przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie zmiany 

załącznika nr 1 do „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Secemin na 2023 rok.  

Pan Przewodniczący poinformował, że w/w projekt uchwały przedstawi Pani 

Małgorzata Dudek, która wystąpi po raz pierwszy w roli kierownika referatu inwestycji 

i gospodarki komunalnej. 

Pani Kierownik omówiła zmiany w uchwale zaznaczając, iż zostały zwiększone kwoty 

do 22 tysięcy zł na zadanie sterylizacji i kastracji zwierząt oraz na zapewnienie opieki 

bezdomnym zwierzętom poprzez zapewnienie im miejsca w schronisku, a także  

o kwotę 9400 zł na ograniczenie populacji zwierząt poprzez sterylizację i kastrację.  
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Dodała, iż w związku z wykorzystaniem w 2023 roku zaplanowanych na w/w zadania 

środków należy podjąć niniejszą uchwałę. Przystąpiono do głosowania. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni obecni na posiedzeniu „Przeciw” – 0 

głosów, „Wstrzymał Się” – 0 głosów. Pan Przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały. 

Imienny raport głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu, podobnie jak 

uchwała Nr XLVII/366/23 w sprawie zmiany załącznika nr 1 do „Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Secemin na 2023 rok. 

Następnie Pani M. Dudek odniosła się do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

Rady Gminy Secemin Nr XXV/218/21 z dnia 16 czerwca 2021 roku w sprawie 

określenia przystanków komunikacyjnych, warunków i zasad korzystania oraz stawki 

opłaty za korzystanie z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem albo 

zarządzającym jest gmina Secemin. Wyjaśniła, iż konieczność zmiany tej uchwały 

wynika z dodania nowych przystanków komunikacyjnych na potrzeby mieszkańców 

miejscowości Międzylesie. 

Przystąpiono do głosowania. „Za” przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni obecni 

na posiedzeniu „Przeciw” – 0 głosów, „Wstrzymał Się” – 0 głosów. Pan 

Przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały. Imienny raport głosowania stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu, podobnie jak uchwała Nr XLVII/367/23  

w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Secemin Nr XXV/218/21 z dnia 16 czerwca 

2021 roku w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, warunków i zasad 

korzystania oraz stawki opłaty za korzystanie z przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem albo zarządzającym jest gmina Secemin. 

Następnie głos zabrała pani Skarbnik, która odniosła się do projektu uchwały  

w sprawie organizacji wspólnej obsługi szkół i placówek oświatowych prowadzonych 

przez Gminę Secemin i wyjaśniła, że konieczność aktualizacji tej uchwały wynika  

z reorganizacji sieci szkół w gminie Secemin. 

Pytań do powyższego nie zgłoszono. Przystąpiono do głosowania. „Za” przyjęciem 

uchwały głosowali wszyscy radni obecni na posiedzeniu „Przeciw” – 0 głosów, 

„Wstrzymał Się” – 0 głosów. Pan Przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały. 

Imienny raport głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu, podobnie jak 
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uchwała Nr XLVII/368/23 w sprawie organizacji wspólnej obsługi szkół i placówek 

oświatowych prowadzonych przez Gminę Secemin. 

Pani Edyta Wójcik poinformowała następnie, iż podjęcie uchwały w sprawie ustalenia 

sieci szkół podstawowych i przedszkoli prowadzonych przez Gminę Secemin oraz 

granic ich obwodów również jest podyktowane reorganizacją szkół na terenie gminy 

Secemin. 

Pytań do powyższego nie zgłoszono. Przystąpiono do głosowania. „Za” przyjęciem 

uchwały głosowali wszyscy radni obecni na posiedzeniu „Przeciw” – 0 głosów, 

„Wstrzymał Się” – 0 głosów. Pan Przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały. 

Imienny raport głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu, podobnie jak 

uchwała Nr XLVII/369/23 w sprawie ustalenia sieci szkół podstawowych i przedszkoli 

prowadzonych przez Gminę Secemin oraz granic ich obwodów. 

W dalszej części posiedzenia Pani skarbnik omówiła zmiany wprowadzone do 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2023-2030, a mianowicie: 

zwiększona została wartość nakładów na przedsięwzięciu „Budowa sieci 

kanalizacyjnej wraz z oczyszczalnią ścieków dla miejscowości Międzylesie” o kwotę 

20 tysięcy zł. Przesunięto realizację zadania „Budowa wodociągu  

na ul. Czarnieckiego w Seceminie z roku 2024 na rok 2023. Zwiększono o 4 tysiące 

nakłady na przedsięwzięciu „Remont budynku po byłej szkole w Psarach”. Na 

przedsięwzięciu „Budowa oczyszczalni ścieków w miejscowości Wola Kuczkowska” 

zwiększono wartość nakładów o kwotę 40 590,00 zł. Zwiększono też wartość 

nakładów o kwotę 20 295,00 zł na przedsięwzięciu „Budowa sieci kanalizacyjnej dla 

miejscowości Kuczków- Wola Kuczkowska”. 

Pan Tadeusz Pudło pytał o wielkość kwoty (ponad 5 milionów zł), która została 

zapisana do realizacji w 2023 roku na zadanie budowa kanalizacji w Kuczkowie i Woli 

Kuczkowskiej skąd się ona wzięła. Pani Skarbnik odpowiedziała, że na to zadanie 

został złożony wniosek do Polskiego Ładu i tutaj zrobiła błąd, gdyż w 2023 roku kwota 

przeznaczona na realizację tej inwestycji to 20 295 zł, natomiast pozostała kwota 

będzie realizowana w późniejszym czasie.  

Radny Pudło pytał też kiedy będzie ta inwestycja realizowana. 
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Pan Wójt powiedział, że trwa przygotowanie dokumentacji projektowej i uzgodnień  

i zaznaczył, że zmieniona została koncepcja, gdyż firma nie podpisała umowy na 

budowę sieci kanalizacyjnej w m. Kuczków. Nowa koncepcja zakłada budowę sieci 

kanalizacyjnej przez m. Wola Kuczkowska i ewentualnie w przyszłości Wolicę i część 

Kuczkowa do skrzyżowania. To zadanie będzie realizowane w formule zaprojektuj  

i wybuduj. Planowane jest wykorzystanie kwoty ok 2 miliony zł na budowę oczyszczalni 

ścieków i złożono wniosek na 5 milionów na budowę sieci kanalizacyjnej dla m. Wola 

Kuczkowska, część Kuczkowa i jak starczy to na Wolicę. 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy na lata 2023-2030. „Za” przyjęciem uchwały głosowali wszyscy 

radni obecni na posiedzeniu „Przeciw” – 0 głosów, „Wstrzymał Się” – 0 głosów.  

Pan Przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały. Imienny raport głosowania stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu, podobnie jak uchwała Nr XLVII/370/23 w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2023-2030. 

Pani Skarbnik omówiła również zmiany wprowadzone do budżetu Gminy Secemin na 

2023 rok. Budżet po stronie dochodów wprowadzono zwrot z funduszu sołeckiego za 

2022 rok w kwocie 84 552,56 złotych. Wprowadzono dofinansowanie z PROW-u drogi 

Gabrielów przez wieś w kwocie 291 815 zł, dotację z Urzędu Marszałkowskiego na 

przebudowę kuchni w świetlicy w Wałkonowach Dolnych na kwotę 15 tysięcy zł oraz 

dofinansowanie na remont drogi w Krzepinie w kwocie 752 639 zł. Pozostałe 

przesunięcia są związane z reorganizacją sieci szkół, czyli zmniejszono dochody  

w ZSP w Żelisławicach, a zwiększono w szkole podstawowej w Seceminie min.  

z tytułu opłat za dożywianie i za przedszkole. Po stronie wydatkowej zostały 

wprowadzone zmiany na funduszu sołeckim w Celinach, Wałkonowach Dolnych  

i Kuczkowie zgodnie ze złożonymi wnioskami sołectw. Zostało wprowadzone szereg 

zadań inwestycyjnych tj. budowa wodociągu na ul. Czarnieckiego w Seceminie 

- 300 tysięcy zł, budowa przyłączy w Międzylesiu- 20 tysięcy zł, budowa wodociągu  

w miejscowości Żelisławiczki – 22 694 zł, budowa sieci kanalizacyjnej w m. Kuczków-

Wola Kuczkowska – 20 295 zł, wykonanie sieci energetycznej do boiska sportowego 

65 tysięcy zł oraz szereg dokumentacji projektowych na drogi. Wprowadzono też 

zmiany takie jak: zwiększenie środków na program opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi, zakup lamp solarnych, oświetlenie uliczne, zakup studzienek 
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kanalizacyjnych, Zwiększono dotację o 60 tysięcy zł dla OSP Żelisławice na 

docieplenie garażu. Dodatkowa zmiana wprowadzona do projektu uchwały to zakup 

agregatu prądotwórczego za kwotę 16 650,00 zł. Pozostałe zmiany to zmiany 

pomiędzy paragrafami ze względu na reorganizację szkoły w Żelisławicach. 

Pytań do powyższego nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Secemin na  

2023 rok. „Za” przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni obecni na posiedzeniu 

„Przeciw” – 0 głosów, „Wstrzymał Się” – 0 głosów. Pan Przewodniczący stwierdził 

przyjęcie uchwały. Imienny raport głosowania stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu, podobnie jak uchwała Nr XLVII/371/23 w sprawie zmian budżetu Gminy 

Secemin na 2023 rok. 

Ad.7. 

W punkcie tym pan Przewodniczący poprosił o zapoznanie się z pismem, które 

wpłynęło z Ministerstwa Spraw Zagranicznych i ewentualną dyskusję w tym temacie 

na posiedzeniach komisji. Następnie głos zabrał radny Andrzej Rajca i pytał kiedy 

zostanie uporządkowany, plac zabaw w Woli Czaryskiej, który jest położony w dwóch 

miejscach. Dodał, że zostało do Urzędu Gminy złożone pismo w tym temacie i nic się 

nie dzieje. Ponadto mieszkańcy Woli Czaryskiej już 3 lata zabiegają o połączenie 

dwóch placów zabaw w jeden, gdyż jedna część jest usytuowana bardzo blisko drogi 

powiatowej co jest niebezpieczne dla dzieci. Radny pytał też czy będą wykaszane 

pobocza przy drogach gminnych. 

Pan Wójt odpowiedział, że usytuowanie placu zabaw w Woli Czaryskiej zostało  

zaproponowane przez mieszkańców i jest to niezbyt dobra lokalizacja. Natomiast jeśli 

chodzi o wykaszanie placów zabaw to mogą to równie dobrze zrobić sołtysi, czy inne 

osoby, które z tych placów korzystają. W gminie jest tylko dwóch pracowników 

gospodarczych, którzy wykaszają rowy, przycinają gałęzie, porządkują drogi w całej 

gminie. Dodał, iż poleci panu Sekretarzowi, aby skontaktował się z firmą, która połączy 

te dwa place zabaw zgodnie z obowiązującymi w tym temacie przepisami i da 

odpowiednie certyfikaty. Jeżeli chodzi o wykaszanie poboczy przy drogach gminnych 

to są one na bieżąco wykaszane. Obecnie jest awaria sprzętu, więc są opóźnienia.  
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Radny Janusz Bartyzel pytał, czy będzie przywracane oświetlenie uliczne w godzinach 

nocnych. 

Pan Wójt odpowiedział, że na obecną chwilę nie ma takiej możliwości, gdyż pomimo 

tych przerw w oświetlaniu ulic już kończą się środki zarezerwowane w tegorocznym  

budżecie na to zadanie, gdyż ceny energii i jej dystrybucji są horrendalne. Dodał, że 

jeżeli pojawi się możliwość to oświetlenie w godzinach nocnych zostanie przywrócone. 

Następnie głos zabrał Przewodniczący Rady Powiatu Włoszczowskiego – Pan 

Zbigniew Matyśkiewicz, który przekazał informację na temat inwestycji powiatowych, 

a mianowicie: została podpisana umowa na budowę II etapu obwodnicy Włoszczowy, 

zabezpieczono środki finansowe na ukończenie w stanie surowym hali sportowej przy 

L.O we Włoszczowie, a także wystąpiono z wnioskiem o środki na jej wykończenie; 

ponadto trwają prace modernizacyjne w ZOZ Włoszczowa. 

Dodał, iż po ostatniej sesji w Seceminie odbyło się spotkanie z udziałem Marszałka 

Województwa Świętokrzyskiego A. Bętkowskiego, dyrektora Zarządu Dróg 

Wojewódzkich, członka Zarządu Województwa, Starosty Powiatu Włoszczowskiego, 

Przewodniczącego Rady Powiatu w sprawie przebudowy drogi Nr 795 na odcinku  

w miejscowości Psary. Na spotkaniu padło zapewnienie ze strony Marszałka, że 

pieniądze na to zadanie się znajdą. 

Pan Przewodniczący Rady Powiatu poinformował ponadto, że zostało wyrównane 

pobocze na odcinku drogi powiatowej od szkoły w kierunku przejazdu kolejowego  

w Żelisławicach. Odbyło się też spotkanie z mieszkańcami w sprawie budowy chodnika 

w Żelisławicach. Kolejnym etapem będzie przygotowanie dokumentacji i kosztorysu tej 

inwestycji, a następnie umieszczenie jej w budżecie roku przyszłego. Ponadto 

przygotowywana jest dokumentacja na remont drogi powiatowej biegnącej  

od Żelisławic w kierunku Czarncy, gdzie konieczne będą konieczne wykupy gruntów 

przez Powiat. Wykonano też remonty cząstkowe dróg powiatowych min. w Czaryżu.  

Pan Z. Matyśkiewicz poinformował, że jeżeli chodzi o przebudowę drogi w Kuczkowie 

to jej realizacja przebiega w dobrym tempie. Wszelkie niedogodności są usuwane. 

Droga jest poszerzana, budowane są odwodnienia. Mieszkańcy są zadowoleni, choć 

„kością niezgody” jest decyzja Urzędu Gminy Secemin o pozostawieniu chodnika  

w tłuczniu, który Gmina miała wyłożyć kostką po wykonaniu kanalizacji, jednakże 

inwestycja kanalizacyjna została wstrzymana. W związku z powyższym gmina 
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wystosowała do Powiatu pismo, którego fragment przytoczył, że nie wyłoży 

nawierzchni chodnika kostką. Pan Przewodniczący Rady Powiatu podkreślił, że zrobił 

wszystko aby chodnik został wyłożony kostką.  

Pan Zbigniew Matyśkiewicz odniósł się też do wprowadzonego przez Rząd programu 

dotyczącego renowacji obiektów sakralnych i podkreślił zaangażowanie w ten program  

posła Pana Bartłomieja Dorywalskiego, który to zabiegał o dotację na remont kościoła 

w Kuczkowie. Ostatecznie parafia Kuczków otrzymała promesę 950 tysięcy na remont 

dachu na kościele i 450 tysięcy na termomodernizację domu katechetycznego. Powiat 

Włoszczowski złożył wniosek na zakup pokrycia dachowego dla tego kościoła na 

kwotę 200 tysięcy zł. Kończąc swą wypowiedź Pan Przewodniczący Rady Powiatu 

zaprosił wszystkich obecnych na dożynki powiatowe, które odbędą się w miejscowości 

Kluczewsko w najbliższą niedzielę. 

Pan Bogdan Wasik odniósł się do przytoczonego przez Pana Z. Matyśkiewicza pisma 

i powiedział, że wyraźnie jest tam napisane, iż kostka na chodniku zostanie położona 

po położeniu kanalizacji. Skoro kanalizacja nie będzie na tym odcinku kładziona to 

logiczne jest, że gmina nie będzie płacić za kostkę. . 

Pan Wójt dodał, iż pismo skierowane do powiatu było jednoznaczne. Kostka będzie 

położona po wykonaniu kanalizacji. 

Pan Z. Matyśkiewicz  zwrócił się do pana Wójta i powiedział, iż poglądy na temat 

niedociągnięć i niegospodarność będą wymieniane w sposób zdecydowany, 

przywołując konkretne działki, miejsca i zdarzenia.  

Pan Wójt odpowiedział, iż może się w każdym momencie włączyć w dyskusję  

o niegospodarności. Jego zdaniem budowa drogi przed kanalizacją jest objawem 

niegospodarności jakiego nie ma w całym województwie. 

Pan Z. Matyśkiewicz odpowiedział, że Wójt miał na wykonanie tego zadania dwie 

kadencje. 

Radny Edmund Nowak pytał czy będą czynione jeszcze jakieś działania na terenie 

parku podworskiego w Seceminie, gdyż wysypane grysem ścieżki już zarastają.  

Radny pytał też kiedy będą montowane płyty ażurowe w rowie na ul. Jędrzejowskiej  

w Seceminie w ramach środków funduszu sołeckiego z roku ubiegłego. 
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Pan Wójt odpowiedział, iż odbyło się spotkanie z przedstawicielami firmy FUBIT  

w temacie uporządkowania terenu parku podworskiego i ten plac zostanie jeszcze 

zmulczowany i zostanie posiana trawa. Dodał, iż długo trwały oczekiwania na 

sadzonki. Ponadto wszystkie działania musiały być uzgadniane z konserwatorem 

zabytków, gdyż ten teren jest pod opieką konserwatora zabytków. Jeżeli chodzi o 

montaż ażurów to zadania tego typu będą realizowane z niewykorzystanych środków 

funduszu sołeckiego. Jednak ciągle brakuje ludzi do wykonania prac drobnych, 

inwestycyjnych i trzeba się będzie wesprzeć kadrowo. 

Radny Edmund Nowak poinformował, że na części chodnika na ul. Jędrzejowskiej 

został wypłukany piasek i kostka się rozchodzi i potrzeba wyrównać ten chodnik i na 

nowo zasypać piaskiem. 

Pan Wójt powiedział, iż zostanie zwrócona uwaga czy to wina niewłaściwej 

eksploatacji chodnika, czy błąd w wykonaniu, gdyż ten chodnik jest jeszcze na 

gwarancji i ewentualnie wykonawca go poprawi. 

Radny Janusz Bartyzel pytał czy z środków funduszu sołeckiego zostały zakupione 

słupy do oświetlenia dla miejscowości Miny. 

Pan Wójt odpowiedział, że słupy na pewno zostaną zakupione, tylko raczej nie 

betonowe tylko bardziej estetyczne, gdyż w Minach jest już dużo słupów. Dodał, że ze 

względu na brak kontaktu z firmą, od której były wcześniej kupowane latarnie 

fotowoltaiczne inwestycja ta została opóźniona, ale słupy zostaną zakupione w innej 

firmie i zamontowane. W miejscowości Węgleszyn są słupy, które chcemy Przy czym  

znacznie wzrosła cena takich słupów, gdyż były kupowane po 4300 zł od poprzedniej 

firmy, natomiast teraz firma z którą planowane jest podjęcie współpracy wycenia takie 

słupy na 7000 zł. Dlatego też zakładane środki nie wystarczą na zakup takiej ilości 

słupów jaka była zaplanowana. 

Radny Janusz Bartyzel zwrócił się do Przewodniczącego Rady Powiatu z prośbą  

o interwencję w Zarządzie Dróg Powiatowych w sprawie wycięcia krzaków przy drodze 

powiatowej Żelisławice- Secemin oraz połączenie pasów jezdni na drodze  

od przejazdu kolejowego w Żelisławicach w kierunku Miny. 

Pan Zbigniew Matyśkiewicz poinformował, że Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych  

nie znalazł firmy, która by się podjęła połączenia tych pasów jezdni, na drodze 
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powiatowej w Żelisławicach, a należy to zrobić. Pan Przewodniczący obiecał,  

że przekażę prośbę o wycięcie krzaków i wyraził nadzieję, że w niedługim czasie 

zostaną one usunięte. 

Pan Bogdan Wasik zaprosił wszystkich obecnych na dożynki gminne, które odbędą 

się w najbliższą sobotę i rozpoczną się zbiórką przed kościołem parafialnym  

w Seceminie o godzinie 15:45. Przewodniczący podziękował już dziś wszystkim tym, 

którzy są zaangażowani w przygotowanie dożynek.  

Więcej pytań nie zgłoszono. 

Ad.8. 

 W punkcie tym Przewodniczący stwierdził, że porządek obrad został 

wyczerpany i zamknął posiedzenie XLVII sesji Rady Gminy Secemin. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała:       Przewodniczący Rady Gminy 

            Anna Kraszewska       /-/ Bogdan Wasik 

 

 


